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Nr 738

Av herr Sjöholm, om påskyndande an översynen av skattebered- 
ningens förslag till mervärdeskatt.

Det blir fortlöpande alltmer uppenbart att vårt nuvarande skattesystem är 
föråldrat och i vissa avseenden förlegat. Ett av tecknen härpå är den mängd 
utredningar som ansetts vara nödvändiga inom skilda fält av skatteområdet. 
Skatteväsendet har tämligen allmänt fått den populära benämningen lapp
täcke, där nya rutor passas in efter behov och de värsta revorna tråcklas 
samman nödtorftigt.

Rådande system nödvändiggör en omfattande och kostsam skattekontroll 
i syfte att råda bot på ett allmänt utbrett skattefusk. Att denna kontroll 
arbetar icke utan effekt visar denna uppställning över antalet taxerings
revisioner och de belopp för taxeringshöjningar som därav blivit en följd:

År Antal revisioner Belopp för höjningar
kr.

1953 ............................................ 7 339 42 900 000
1954   7 657 55 000 000
1962 ............................................ 7 683 46 500 000
1963 ............................  7 144 57 900 000

Av uppställningen kan dock utläsas att den omläggning av kontrollsys
temet som gjordes år 1960 för att uppnå större effektivitet icke haft åsyftad 
verkan. Senare år torde emellertid en viss förbättring ha kunnat iakttagas. 
Gjorda beräkningar har stannat vid att de från skatteberäkning undan
dragna inkomstsummorna årligen skulle uppgå till miljardbelopp.

Ett utbrett skattefusk är ur samhällssynpunkt en ytterst menlig före
teelse. Det kan förklaras men icke försvaras med en hänvisning till det höga 
skattetrycket. Undandragandet av inkomster förekommer helt visst nu
mera inom alla inkomstskikt och har givetvis störst utbredning inom 
de kategorier skattskyldiga där risken att ertappas av skattetekniska skäl är 
minst påtaglig,

Rådande oarter leder till att rättsinniga deklaranter nödgas i sista hand 
erlägga skatt även för de undflyende. Skattetrycket är därför i vårt land 
icke fördelat efter de riktlinjer riksdagen fastslagit utan i stort sett efter 
de skilda konjunkturerna i fråga om skattefria inkomster som existerar 
bland medborgarna. För undvikande av missförstånd skall här understrykas
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att ett avsevärt antal skattebetalare givetvis som en självklarhet respekterar 
reglerna för lag och ordning även inom skatteområdet och är helt främ
mande för att tillskansa sig otillbörliga fördelar. Det är särskilt otillfreds
ställande att just dessa kommer att pressas ytterligare hårt skattemässigt 
genom andras fusk.

Det synes ur många synpunkter vara önskvärt att en övergång till ett 
skattesystem med tyngdpunkten förlagd till indirekta skatter snarast kom
mer till stånd. Ur aspekten av det utbredda och tilltagande skattefusket 
synes en sådan övergång vara tvingande nödvändig. Det är därför ange
läget att den kan ske utan något onödigt dröjsmål.

Med åberopande av vad sålunda anförts hemställer jag,
att riksdagen måtte besluta att hos Ivungl. Maj :t begära 

att den pågående översynen av allmänna skatteberedningens 
förslag om mervärdeskatt påskyndas.

Stockholm den 25 januari 1967

Sten Sjöholm (fp)


